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Protokół nr 8/2024 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, Bezpieczeństwa Publicznego, 

Oświaty i Ochrony Środowiska  odbytego 

w Urzędzie Gminy w Małkini Górnej w dniu 16 grudnia 2024 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Członkowie Komisji według załączonej listy obecności – obecnych było 6/7 członków; 

2) Pan Dariusz Stanisław Rafalik  -  Wójt Gminy  

3) Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy 

4) Pani Agnieszka Jastrzębska – Skarbnik Gminy  

5) Pan Tomasz Dąbrowski – Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 

Małkini Górnej 

6) Pan Waldemar Głębocki – Kierownik w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Małkini Górnej 

 

 

Pani Urszula Fidorczuk – Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie i zaproponowała 

następujący porządek obrad:  

1) Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 13 grudnia 2024 r.  

2) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Małkinia Górna na lata 2025-2028. 

3) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie uchwalenia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Małkinia Górna. 

4) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Małkinia Górna i zagospodarowania 

tych odpadów. 

5) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy 

Małkinia Górna na 2025 rok. 

6) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych 

Komisji Rady Gminy Małkinia Górna na 2025 rok. 

7) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 44/VII/2024 Rady 

Gminy Małkinia Górna  z dnia 24 października 2024 roku (Dz. Urz. Woj. 

Mazowieckiego, poz.10639) w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych. 

8) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy Małkinia Górna. 

9) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących 

z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

10) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Małkinia Górna na lata 2024 – 2037. 

11) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Małkinia 

Górna na 2024 rok. 

12) Sprawy różne. 

 

Uwag do porządku obrad nie wniesiono, został on przyjęty jednogłośnie. Głosowało 6 radnych.  
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Punkt 1. 

 

Protokół z posiedzenia komisji z dnia 13 grudnia 2024 r. przyjęto jednogłośnie. Głosowało 6 

radnych.  

 

Punkt 2. 

 

Pani Sylwia Lipska - podinspektor ds. społecznych, ochrony zdrowia, kultury oraz współpracy 

z organizacjami pozarządowymi – omówiła projekt uchwały. Gminny Program Profilaktyki 

i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2025-

2028 został opracowany na podstawie ustawy  z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu 

w trzeźwości  i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, a także na podstawie diagnozy lokalnych 

potrzeb i problemów związanych z uzależnieniami co pozwala na dostosowanie działań 

specyfiki gminy. Głównym celem Programu jest zmniejszenie liczby osób uzależnionych od 

alkoholu i narkotyków oraz ograniczenie negatywnych skutków uzależnień od alkoholu, 

narkotyków i uzależnień behawioralnych oraz promowanie zdrowego stylu życia. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – zapytał, czy w ostatnim punkcie dotyczącym kwot coś się zmieniło. 

 

Pani Sylwia Lipska – przekazała informację, że nic się nie zmieniło. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Małkinia Górna na lata 2025-2028. Głosowało 6 

radnych. 

 

 

Punkt 3. 

 

Pani Aldona Sikorska - kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa, 

Handlu i Usług, Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Ochrony Środowiska – omówiła 

projekt uchwały. Od 1 stycznia 2025r. na każdą gminę zostaje nałożony ustawowy obowiązek 

segregacji odpadów tekstyliów i odzieży. W związku  z powyższym konieczne jest 

dopasowanie uchwała do obowiązujących przepisów. Zmiana polega na dopisaniu do § 1 

obowiązku segregacji odpadów tekstyliów i odzieży oraz w § 2 możliwości dostarczenia tych 

odpadów do PSZOK-u.  

 

Pan Józef Jagiełło – zapytał, czy gmina może czy musi odebrać tekstylia. 

 

Pani Aldona Sikorska – poinformowała, że gmina ma obowiązek odebrać tekstylia jako 

odpady.  

 

Pan Zbigniew Nietubyć – zasygnalizował, że jest to minimum, nie robimy nic, poza tym. 

Zaproponujmy coś jeszcze, aby ułatwić odbiór tekstyliów, by nie były porzucane w różnych 

innych miejscach. Może powinny być prowadzone zbiórki przy odbiorze gabarytów. 
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Pani Aldona Sikorska – przekazała, że projekt uchwały to nasza propozycja, możemy 

zorganizować np. wystawki dwa razy do roku. 

 

Pani Urszula Fidorczuk – wskazała, że na odzież są również kontenery. 

 

Pani Aldona Sikorska – wyjaśniła, że są to kontenery na odzież dla PCK. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – przekazał informację, że przy pojemnikach PCK jest bałagan.  

 

Pan Cezary Pietrzak – poinformował, że będzie zorganizowane spotkanie z przedstawicielami 

PCK dotyczące szczegółów współpracy. Jeśli chodzi o odbiór tekstyliów, to możemy 

zorganizować odbiór w szerszym zakresie, lecz koszty poniosą wszyscy mieszkańcy. 

 

Pani Aldona Sikorska – przekazała, że często interweniujemy w tej sprawie, wykonujemy 

telefony z monitami do PCK. 

 

Pan Dariusz Rafalik – wyjaśnił, że przeprowadzimy rozmowy na ten temat z przedstawicielami 

PCK. Jeżeli nic się nie zmieni to rozwiążemy umowę dzierżawy gruntu. 

 

Pani Urszula Fidorczuk – wspomniała, że pewnie czekają nas podwyżki za odpady. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – zapytał, czy w związku ze zmianami dotyczącymi wyodrębnienia 

frakcji odzieży i tekstyliów musimy zmieniać przetarg na odbiór odpadów. 

 

Pan Cezary Pietrzak – przekazał informację, że przetarg jest ogłoszony, natomiast szczegóły 

ustalane są w regulaminie.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Małkinia Górna.  

Głosów za 5, przeciw: 0, wstrzymujących się: 1. Głosowało 6 radnych. 

 

 

Punkt 4. 

 

Pani Aldona Sikorska - kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa, Handlu 

i Usług, Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Ochrony Środowiska – omówiła projekt 

uchwały. Uchwała jest analogiczna do Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Małkinia Górna. Uchwały muszą być spójne, w związku  z powyższym zostały dodane 

punkty dotyczące segregacji odpadów tekstyliów i odzieży oraz możliwości dostarczenia ich 

do PSZOK-U.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Małkinia Górna i 

zagospodarowania tych odpadów. Głosów za 5, przeciw: 0, wstrzymujących się: 1. Głosowało 

6 radnych. 
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Punkt 5. 

 

 

Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy – omówił projekt uchwały. Jest to uchwała coroczna 

przedstawiająca ramowy plan pracy rady. W ciągu roku może się to zmienić, jeżeli będzie 

potrzeba podjęcia kolejnych uchwał. 

 

   

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu 

pracy Rady Gminy Małkinia Górna na 2025 rok. Głosowało 6 radnych. 

 

 

Punkt 6. 

  

 

Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy – omówił projekt uchwały. Jest to również uchwała 

coroczna, przedstawiająca plan pracy poszczególnych komisji. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Małkinia Górna na 2025 rok. Głosowało 6 radnych.  

 

 

 

Punkt 7. 

 

 

Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy – omówił projekt uchwały. Celem podjęcia uchwały 

zmieniającej jest sprostowanie zapisów w uchwale, ponieważ zapisy dotyczące wysokości 

stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych nie mogą być uzależnione od rodzaju 

nawierzchni dróg. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – zapytał, czy jest to wytyk, czy zostały te zapisy uchylone. 

 

Pan Cezary Pietrzak – przekazał informację, że nie zostało uchylone, musimy tylko poprawić 

zapisy. 

 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

44/VII/2024 Rady Gminy Małkinia Górna  z dnia 24 października 2024 roku (Dz. Urz. Woj. 

Mazowieckiego, poz.10639) w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg gminnych. Głosowało 6 radnych. 

 

 

 

Punkt 8. 

 

Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy – odczytał projekt uchwały i uzasadnienie.  
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Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – przekazał, że radni nie powinni mieć wątpliwości co do 

podjęcia tej uchwały. Skarga powinna być napisana w prawidłowy sposób, na Wójta i druga na 

Sekretarza. Nie czekając na opinię komisji, skarżąca przesłała skargę również do RIO, które 

nie miało zastrzeżeń. Nasz budżet został przebadany wnikliwie, jest wszystko w porządku, 

żadne środki nie przepadną. Przykro jest jak bez wyjaśnienia w swoim środowisku wnosi się 

skargi wyżej.   

 

Pani Urszula Fidorczuk – wskazała, że skargi wpływały również w poprzednich kadencjach.  

 

Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy – przekazał, że skarżąca wniosła poważne 

zarzuty na budżet. RIO nie znalazło nic niezgodnego w budżecie. Autopoprawka będzie 

dotyczyła tylko technicznych spraw – układu tabelek.  

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – wskazał, że są to nasze sprawy, które powinniśmy 

załatwiać we własnym gronie. Mamy dosyć pracy, ale drzwi są otwarte do rozmów. Pan 

Sekretarz opowie jak to się odbyło. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – przekazał, że pytania padały, lecz nie uzyskano odpowiedzi na nie. 

 

Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy – wyjaśnił sytuacje jakie miały miejsce, ton rozmowy 

przybierał formę przesłuchania.  

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – poprosił, aby nie napadać na pracowników, są oni po to, 

żeby pracować.  

 

Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy – poinformowała, że do niej nie wpłynęły żadne 

zapytania. W RIO odbyło się kolegium rozpatrujące skargę. RIO sprawdziło budżet w 100% 

i nie miało zastrzeżeń.  

 

Pan Zbigniew Nietubyć – wskazał, że za urząd odpowiada wójt, jak również za bezczynność 

urzędników. Odpowiedzialność za pracę urzędników ponosi wójt. 

 

Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy – poinformował, że skarga nie była sprecyzowana, 

które zarzuty skierowane były do wójta, a które do sekretarza. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – zapytał, czy według Wójta postępowanie pana Sekretarza było 

właściwe. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – przekazał, że właściwe. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – wskazał, że jeśli radny idzie jeden raz, drugi i trzeci i nie uzyskuje 

odpowiedzi to nic dziwnego, że się czuje znieważony. Jeżeli uzyskałaby odpowiedź w terminie 

nie musiałaby składać skargi. Sprawy są przeciągane i nie rozpatrywane w terminie. Radni 
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wnioskują i nie ma reakcji. Nie przestanie o tym mówić, ponieważ takie sytuacje nie powinny 

mieć miejsca. W poprzedniej kadencji takie sytuacje często się zdarzały. Radni są lekceważeni.  

 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – przekazał, że powinniśmy się cenić, nie oskarżać. Na 

wszystkie zgłoszenia nie jesteśmy w stanie zareagować natychmiast, gmina jest duża i wszystko 

jest ważne. Staramy się wykonywać zgłoszone sprawy w miarę możliwości. Na zadawane 

pytania staramy się odpowiadać. Proszę pracowników, aby wykonywali zadania na tyle ile 

jesteśmy w stanie. Nikt nie ma złych intencji.  

 

 

Pan Cezary Pietrzak – Sekretarz Gminy – wskazał, że odpowiadał na bieżąco na pytania radnej. 

Omówił to dokładnie. Niektórych dokumentów nie mógł udostępnić, takich jak raporty 

głosowania, ponieważ zawierają dane osobowe.  

 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – przekazał, że reakcja na zgłoszenia są opóźnione. Radni są 

lekceważeni i pomijani. Podziękował za naprawę nawierzchni dróg. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – przekazał informację, że jest mu przykro, jeżeli radni 

czują się lekceważeni, nikt nie ma tego na celu. Musimy wspólnie działać, aby naprawiać to 

co było złe i wyciągać wnioski z tych działań.  

 

Pani Renata Zadrożna – przekazał, że również została źle potraktowana podczaj jednej 

z rozmów z urzędnikami. 

 

Pan Dariusz Rafalik – Wójt Gminy – poprosił o zgłaszanie takich sytuacji, jeśli miały miejsce, 

będziemy je na bieżąco wyjaśniać.  

 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Małkinia Górna. Głosów za 5, przeciw: 0, wstrzymujących się: 1. 

Głosowało 6 radnych. 

 

 

Punkt 9. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy –  omówiła projekt uchwały. Rada Gminy może 

postanowić w drodze uchwały o pokryciu części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, w przypadku, gdy środki pozyskane z opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi są niewystarczające na pokrycie kosztów funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. Analiza dochodów pochodzących z opłat za 

gospodarowanie odpadami jednoznacznie wskazuje, że opłaty pobierane od mieszkańców 

Gminy nie pokrywają rosnących kosztów funkcjonowania tego systemu. Według stanu na 30 

listopada planowana różnica wynosi ponad 1 mln zł. Mamy ok. 529 tyś zaległości w opłatach 

za odpady z lat ubiegłych, przy czym w zeszłym roku zostały wystawione tylko 23 upomnienia. 

Natomiast w okresie teraźniejszym zostały wystawione upomnienia, w wyniku których z 

samych odsetek mamy wpływ ponad 20 tyś zł. W I kwartale przyszłego roku musimy się 
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zastanowić nad regulaminem odbioru odpadów. Koszty poszły w górę.  

 

Pan Tomasz Dąbrowski – Prezes ZGKiM – poinformował, że odbiór wszystkich frakcji 

odpadów wzrośnie o 30 %, energia oraz inne składniki również będą wyższe. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy –  jeżeli mieszkańcy musieliby pokryć w całości 

koszty odbioru odpadów to stawka na osobę musiałaby wynosić 34 zł. System gospodarowania 

odpadami jest nieszczelny. Koszty funkcjonowania są bardzo duże. 

 

Pan Józef Jagiełło – wyraził zdanie, że koszty opłat jakie ponosimy za odpady są bardzo duże. 

 

Pan Zbigniew Nietubyć  - zapytał o naliczany abonament za kanalizację na wystawianych 

fakturach przez ZGKiM. Poprosił o przekazanie informacji również na sesji. 

 

Pan Tomasz Dąbrowski – Prezes ZGKiM – taryfy zostały opracowane w sierpniu, opłata 

abonamentowa musi być zawarta w opłatach.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Głosów za 4, przeciw: 0, wstrzymujących 

się: 2. Głosowało 6 radnych. 

 

 

Punkt 10. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy –  omówiła projekt uchwały zgodnie z 

uzasadnieniem do uchwały.  

 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – zapytał, skąd się biorą te ciągłe zmiany. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy – przekazała informację, że są to odsetki na 

spłatę budynku komunalnego. Zaplanowane były dużo mniejsze środki na ten cel, początkowo 

WIBOR był na poziomie 0,18 % , a aktualnie 5,85%.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Małkinia Górna na lata 2024 – 2037. Głosowało 6 

radnych. 

 

Punkt 11. 
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Pani Agnieszka Jastrzębska - Skarbnik Gminy –  omówiła projekt uchwały zgodnie z 

uzasadnieniem do uchwały. Dodany został pkt 5 w § 5. 

 

Pani Urszula Fidorczuk – zapytała o koszty poniesione na zespół, który wystąpił 11 listopada. 

 

Pani Agnieszka Jastrzębska – przekazała, że sprawdzi tę kwotę. 

 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Małkinia Górna na 2024 rok. Głosów za 5, przeciw: 0, wstrzymujących się: 1. Głosowało 6 

radnych. 

 

 

Punkt 12. 

 

W sprawach różnych poruszono następujące kwestie: 

 

Pan Zbigniew Nietubyć – poprosił o opinię RIO oraz protokół z posiedzenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 

 

     Przewodnicząca Komisji 

             Urszula Fidorczuk 

 

 

 

 

Protokolant: 

Edyta Frydrych 

 

 

 

 

 

 

 

 


